
Èíslo 1 - 2010 VÝTISK ZDARMA

I kdy� se finanèní pøedpovìdi na rok 2010 rùzní,
nìkteøí odborníci hovoøí o pokraèující ekonomické recesi, jiní pøedpovídají její
ukonèení nebo alespoò zastavení pádu, zastupitelstvo mìsta se bude radìji dr�et pøi
zemi a rùst ekonomiky nepøedpokládat. Musí tudí� pøipravit rozpoèet - základní
ekonomický dokument mìsta � v reálných èíslech. Není to nic radostného, ale je to
nutnost.

Na svém posledním zasedání v loòském roce se zastupitelé zabývali ponejvíce
financemi. V pøípravì rozpoètu obdr�eli volení zástupci konkrétní èísla finanèních
tokù, a to jak v pøíjmové, tak ve výdajové èásti rozpoètu mìsta. Ten pøedpokládá, �e
v pøíjmech se bude pohybovat v èástce 47,580 mil. Kè a ve výdajích dosáhne sumu
49,080 mil. Kè. Rozdíl bude financován z pøebytkù minulého roku. Návrh
pøedpokládá, �e dal�ích 5,5 mil. Kè zùstane v rezervì, která bude vyu�ita na
spoluúèast pro dotaèní akce, nebo bude k dispozici v pøípadì nenadálých situací. Je
nutné pøipomenout, �e do rozpoètu není zahrnuta dotace na rekonstrukci �Jakuba�,
která bude znamenat navý�ení pøíjmù o 25,5mil. korun (samotná smlouva o dotaci by
mìla být podepsána v tìchto dnech).

Vzhledem k propadu v pøíjmech z daòových výnosù zhruba o 4 mil. Kè, o které
bude mìstská kasa chud�í, budou zastupitelé v lednu, resp. zaèátkem února
rozhodovat o akcích za pouhé 2 mil. Kè. Navr�ených akcí k realizaci je samozøejmì
více, ale kvùli takovéto malé èástce pøedpokládám, �e se dostane jen na nìkteré
chodníky a drobné akce, zejména opravy.

Dal�ími finanèními otázkami, kterými se volení zástupci mìsta zabývali, bylo
stanovení cen vodného, stoèného a urèení vý�e poplatku za komunální odpad. Na
základì kalkulace, pøedlo�ené provozovatelem vodohospodáøského majetku
spoleèností VaK Ji�ní Èechy, a.s., a po del�í diskuzi pøevá�il názor na zachování
dvouslo�kové ceny, která koresponduje s tím, jak je provádìna platba za odbìr
elektøiny a plynu. Budeme tedy platit za pøipojení k vodovodu podle trvalého prùtoku
vodomìrem (tj. pau�ální platba, napø. pro rodinné domky 1098 Kè za rok)
a pohyblivou èástku vodného a stoèného v celkové vý�i 69,58 Kè/m3 (o 2,64 Kè více
ne� loni). Na druhé stranì jednomyslnì byl zastupiteli pøijat návrh na zachování
pau�álního poplatku za tvorbu, sbìr a likvidaci komunálního odpadu ve vý�i 400 Kè
na osobu a rok. Je nutné pøipomenout, �e mìsto vydává na tuto polo�ku dal�ích
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1,4 mil. Je více ne� dobøe, �e zhruba 200 tis. Kè se vrací do mìsta jako odmìna za
tøídìný odpad, za co� bych chtìl na�im obèanùm podìkovat.

Asi nás neèeká v roce 2010 nic lehkého, pøesto vìøím, �e spoleènì nesnáze
pøekonáme a �e Vele�ín opìt povyroste do krásy.

Josef Klíma, starosta

Rok 2009 je za námi a v�ichni s napìtím oèekáváme, co pøinese ,,kulatý� rok
2010. Nemyslím si, �e se doèkáme nìjakých pøevratných zmìn. Je na nás v�ech,
abychom nepodlehli ,,velkomìstské atmosféøe� a nedìlali stejné chyby jako ti
nejvy��í. Podle mého názoru nastal èas na obyèejný selský rozum a není prostor na
moc velké experimenty. Doufám, �e toto se projeví i pøi schvalování rozpoètumìsta
na rok 2010 a �e zastupitelé se budou chovat jako dobøí hospodáøi. Je pravdou, �e
tento rok je rokem volebním a mnozí by si pøedstavovali, �e bude z toho dùvodu
i nejrozmaøilej�í. Snad obèané ocení spí�e dlouhodobìj�í práci a ne okam�ité akce
,,na efekt�.

Pokud v�e dopadne dobøe, celý rok zabere rekonstrukce kostela Filipa a Jakuba.
Mìsto uspìlo v �ádosti o dotaci. Dal�í velkou nadìjí a potøebou je dotace na sbìrný
dvùr. Jestli mìsto uspìlo i tady, se dozvíme koncem února.

Ihned po zveøejnìní grantù kraje podáme �ádost na realizaci vodovodu ve
Skøidlech. Od zaèátku prosince probíhají jednání o zmìnì územního plánu. Pokud
v�e dobøe dopadne, mohlo by se zaèít pracovat na zámìru vybudování kanalizace
v lokalitì Holkov.

V tomto roce by se mìlo podaøit i èásteèné zasí�ování lokality G2 Na Vr�ích
a tím by mìla být dána mo�nost zájemcùm o výstavbu rodinných domù v této
oblasti. Dlouhodobì zanedbávaný problém (zaji�tìní pozemkù pro individuelní
výstavbu), snad koneènì zaène øe�it i investor v lokalitì Nad Cihelnou. Na v�echny
tyto akce bude muset mìsto slo�it nemalé èástky jako spoluúèast. Jak to v�echno
dopadne,to se bude rozhodovat na pracovním jednání zastupitelstva 11. ledna 2010.
Na tomto jednání se zastupitelé rozhodnou o investièních akcích a rozpoètu na tento
rok. V�ichni z nás, volených zástupcù mìsta, budou v tomto roce skládat úèty vám
v�em, kteøí jste nám dali své hlasy. Je�tì máme skoro rok na to, splnit své sliby a mít
tak mo�nost, podívat se vám na konci volebního období do oèí.

Proto nám v�em (zastupitelùm i obèanùm) pøeji v roce 2010 hodnì
trpìlivosti,tolerance a pevných nervù. Urèitì se nepovede úplnì v�echno , ale pokud
budeme cítit va�i podporu,urèitì se nám bude pracovat líp.

U� staøí Vontové (Jaroslav Foglar)mìli heslo ,,Buïme svorni�. Berte to prosím
jako tichou prosbu o podporu pro v�echny, kteøí mají chu� a sílu dìlat nìco pro
Vele�ín v jakékoli oblasti.

Jirka Rù�ièka Tel:739 026 248
Pro jistotu èísla na strá�níky MP : 604 189 828, 736 600 799
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Chtìla bych podìkovat JEDNOTÌ a jejich èlenùm p. Klampferové a p.Klenkovi
za milou náv�tìvu a dárek k mým narozeninám.

Dìkuji Hoïánková Anna

starostovi mìsta panu Mgr.Josefu Klímovi za hezké blahopøání k mým
narozeninám a velmi milou náv�tìvu paní Amchové a paní Sumerauerové a za
pìkný dáreèek a osobní náv�tìvu.

Milada Tutterová

(41) JOSEFVLASTIMILKAMARÝT (VELE�ÍNV LETECH 1797 A� 1812)
- 3.díl

Kdy� Josefu Kamarýtovi táhlo na desátý rok, tedy po prázdninách roku 1806,
poslali jej rodièe do �koly v Horním Dvoøi�ti, kde jej uèitel Blundmüller uèil
nìmecky. Z výnosu magistrátu mìstyse Horní Dvoøi�tì z 9. èervence 1790 se
dozvídám, �e klá�ter Vy��í Brod a panství Ro�mberk mají dodat na stavbu pokoje
na ubytování �ákù døevo, prkna, cihly a �indele. Je tedy pravdìpodobné, �e
v HornímDvoøi�ti v té dobì nebyl Josef Kamarýt sám �na nìmèinì�. Po dvou letech
pobytu v Horním Dvoøi�ti, kde se dobøe nauèil nìmèinu, se Josef Kamarýt vrátil do
Vele�ína. Zde jej nejen uèitel Jan Papír, ale i vele�ínský kaplanVáclavBla�ek zaèali
pøipravovat ke zkou�kám na èeskobudìjovické gymnázium.

Situace a uspoøádání domù pøed velkým po�árem v roce 1773 je známa z kresby
faráøe Vele�ína Hostounského z roku 1835, tak jak ji zachytil ve farní pamìtnici.
Plánek se zachoval u F. Mare�e, osud farní pamìtnice je mi v souèasnosti nejistý.
Lep�í obraz o domech ve Vele�ínì dává Stabilní katastr z roku 1826.

Nedlouho pøed narozením Josefa Kamarýta, v roce 1785, byl kostel svatého
Filipa a Jakuba císaøem Josefem II. zru�en a o dva roky pozdìji, v roce byl za 155
zlatých prodán obci. V rukách obce v�ak loï kostela nebyla dlouho a v roce 1792
byla obcí prodána na stavbu dvou bytù, z presbytaria byla zøízena nemocnice a ze
sakristie mìstská �atlava. Bìhem sedmi let tak byla významná gotická památka
znaènì po�kozena a loï byla úplnì pøestavìna.

Pod zru�eným kostelem svatého Filipa a Jakuba stál v parku na námìstí od roku
1765 ètyøhranný sloup s korunovanou Pannou Marií a Je�í�kem, které jsou
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obklopeny sochami sv. Floriána, Jana Nepomuckého, sv. Antonína a sv. Jana
Køtitele. Celé seskupení bylo obklopeno barokním zábradlím. Sloup stával pùvodnì
do roku 1765 u Kozákova mlýna a sochy byly zøejmì od nìkolika sochaøù. Zatímco
socha sv. Jana Køtitele je v pohybu, socha sv. Floriána je ztrnulá a nehybná. V dobì
kdy �il ve Vele�ínì Josef Kamarýt, stával na rozcestí ke Krumlovu a ke Kaplici
ètyøstranný �ulový sloup s kaplièkou z poloviny 17. století. U podezdívky byl star�í
sloupek s miskou pro svìcenou vodu. Na konci 18. století byla podobná bo�í muka
na zahradì U Hamerníkù, která dnes stojí u silnice k Svatému Jánu,
u kynologického cvièi�tì. Tøetí sloup stával na Latránu na �Dolním trávníku� a byl
to sloup sv.Antonína.

Ji� vzpomínaný faráø Theofil Hostounský nechal v letech 1750 a� 1754
v dìkanském kostele svatého Václava �klenbu v lodi strhnouti, presbytáø zakonèil
pøímo a celý kostel zbarokoval�. Kostel sv. Václava znovu vysvìtil roku 1763
pra�ský svìtící biskup Jan Ondøej Kayser. Na východu ze høbitova na konci
18. století stávala kostnice a vì�, ve které bydlel vì�ný. Ta 21. øíjna 1773 vyhoøela.
Pøi obnovì byla vì� kostela zvý�ena o jedno patro, pøidány hodiny a vì� byla
zakonèena nízkou, ètyøhrannou jehlanovitou støechou. Pøestavba kostela svatého
Václava v 18. století byla �dùkladná�. Na svých místech zùstala pozdnì gotická
ostìní vchodù.

Je�tì ménì se zachovalo z vnitøního zaøízení dìkanského kostela svatého
Václava. Hlavní oltáø pochází z 18. století a také postranní oltáøe PannyMarie, svaté
Anny, svatého Linharta a sv. Barbory také pocházejí z pøestavby po roce 1754. Li�í
se pouze obsahem obrazù a sochami svatých, které jsou �tíhlé, a� hubené. Varhany
byly z roku 1755 od Ferdinanda Bedøicha Semráda. V kostele jsou na hlavním oltáøi
a na køí�ové cestì obrazy Bedøicha Kamarýta, také rodáka z Vele�ína. Ten se v�ak
narodil a� v roce 1831 a pozdìji byl nejen dìkanem v De�tné, ale i spisovatelem
a malíøem církevních obrazù. Ve vì�i byl mohutný zvon svatého Václava, který byl
pøelit roku 1748 ze starého zvonu, �který praskl pøi zvonìní proti vichøici�. Dal�í
dva zvony byly men�í a pocházely z let 1650 a 1775.

Pøes Vele�ín jezdily v dobì kdy zde �il Josef Kamarýt, formani z Èech do
Rakouska a obrácenì. Formani ve Vele�ínì jedli a nocovali pøedev�ím v hostinci
U Zlatého køí�e, který vlastnil pan Koidl. Hostinec mìl èp. 74 a stával na dne�ním
autobusovém nádra�í. Vele�ín mìl také své formany, zejména Jakuba Mráze a jeho
syna Franti�ka z èp. 56 a Nehybu, kterému se øíkalo Varhaník z èp. 12. Franti�ek
Mráz mìl dva povozy a v ka�dém byli zapøa�eni ètyøi konì.

Za zmínku u jednotlivých domù ve Vele�ínì na pøelomu 18. a 19. století stojí
zejména jednopatrová budova radnice, která dostala svou podobu se dvìma
barokními �títy v letech 1783 a 1784. V roce narození JosefaKamarýta, v roce 1797,
byl starostou Vele�ína Václav Kudler a do roku 1812 se na radnici vystøídali je�tì
Ka�par Klein, Matìj Pöschl a Viktorin Papír. Dùm s malovaným znakem Vele�ína
býval ve �títì také ozdoben obrazem svaté Trojice a uvnitø v radnici byly na pøelomu
18. a 19. století ulo�eny listiny z roku 1410 a pergamenová privilegia Vele�ína,
udìlená Petrem Vokem z Ro�mberka v roce 1596.

....pokraèování pøí�tì
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5. prosincepøi�el do sálu v kinìMikulá� s andìlema s èertem.Dìtí byl plný sál, ale odvahudojít za
Mikulá�em a øíct básnièku nebo zazpívat písnièku mìly jenom nìkteré. A to byl èert docela hodný.
V�ichni, kteøí nìco pøedvedli, dostalimalou nadílku.A potomu� nastala ta správná zábava.Dìti øádily
víc ne� èerti, ale v�e se na�tìstí obe�lo bez problémù. Doufám, �e se v�ichni unavili a dobøe spali.
Chtìla bych podìkovat touto cestou sponzorùm. Kadeøice Lenka �vecová darovala pamlsky, Jana
a Pavel �ihovcovi také a pracovniceGEMONEYBank se postaralyo dal�í drobnosti vèetnìbalonkù.
Je�tì jednou díky.

Hana Rù�ièková, øeditelka KIC mìsta Vele�ín

U� se ve Vele�ínì stává tradicí, �e druhou adventní nedìli poøádá KIC mìsta Vele�ín spoleènì
s dal�ími spolky a dobrovolníky charitativní trh. V leto�ním roce se pøihlásilo opìt o pár dobrovolníkù
více, co� mì opravdu tì�í. Tro�ku jsme mìli strach z poèasí, proto�e v nedìli 4. prosince celé
dopolednepr�elo, ale kolem13 hodiny pr�et pøestalo a nakonecbylo docela pøíjemnì.Výèet tìch, kteøí
se na pøípravì trhu a jeho realizaci podíleli, je
opravdu dlouhý. V�em patøí velké
podìkování. A to podìkování je my�leno
opravdu upøímnì, proto�e v dne�ní dobì je
spí� malý zázrak, kdy� nìkdo udìlá nìco pro
jiného z naprosto nezi�tných dùvodù. Jsem
ráda, �e se do tohoto projektu zapojují i dìti,
proto�e hlavnì ony by mìly vìdìt, �e udìlat
obèas �dobrý skutek� jim dá daleko víc, ne�
hromada drahých dárkù.
Leto�ní výtì�ek pùjde opìt na charitu.
V loòském roce jsme vìnovali peníze na
seniory ve Vele�ínì a v leto�ním roce pùjdou v�echny peníze na novì zøízené Nízkoprahové zaøízení
pro dìti a mláde�, které bude provozovat Charita Kaplice v budovì kina od ledna 2010. Podobné
zaøízení funguje u� na mnohamístech . Nám nejblí�e je Kaplice, kde u� tuto slu�bu provozujeCharita

Kaplice dva roky. Jedná se o pomìrnì nový
projekt, který urèitì bude mít ve Vele�ínì své
místo. Oficiální definice zní:
�Posláním této sociální slu�by je
prostøednictvím nabízených aktivit navazovat
kontakt s u�ivateli, usilovat o sociální zaèlenìní
a pozitivní zmìnu v �ivotním zpùsobu dìtí a
mláde�e, které se ocitly v nepøíznivé sociální
situaci, poskytovat informace, odbornou
pomoc, podporu a pøedcházet tak jejich
sociálnímu vylouèení�. Cílovou skupinou bude

5



zatímmláde� od 15 do 26 let. Provoz centra bude od pondìlí do pátku od 14 do 19 hodin. To jsou zatím
pouze základní informace.
A teï u� seznam tìch, kteøí pomáhali:
Kulturní a informaèní centrummìsta Vele�ín � zamìstnanci a dal�í spolupracovníci (D. Grillová
a V. Klevcovová , palaèinky a bramboráky, perníèky)
Spoleènost pøátel mìsta Vele�ín � vánoèní výrobky, perníèky, vìnce, bramborové �i�ky
Øeznictví J.Foitl � klobásy, Jednota Kaplice � drobné mlsky, Dìti ze �kolí dru�iny a paní
vychovatelky � vánoèní výrobky,Dìti z 2. stupnì Z� � keramika a dal�í vánoèní výrobky
Dìti a paní uèitelky z M� ve Vele�ínì � vánoèní výrobky, �ièky ( Jehulky ) � dal�í paní uèitelky
z M� a jejich pomocnice,Klub maminek Vele�ínské klubíèko � vánoèní výrobky
Výroba svíèek � paní Vacková ze Skøidel,Kvìtináøství Jana a Pavel �ihovcovi
�Dìti za jednotu � Ji�ní Èechy� z Dolního Tøebonína,Charita Kaplice �vánoèní výrobky
Penzion � Bar U Koòské dráhy � Hanka Èerná, zapùjèení kuchynì k výrobì tìsta na bramboráky
Paní Housková z Boru � perníèky, Paní Neubauerová � Mufiny a perníèky

Dìvèata z oddílu skautù � prodej výrobkù dìtí, Bar
Jakub � zázemí a �trúdl se zmrzlinou
ÈSOP � finské ohnì + Dal�í pøátelé a rodinní
pøíslu�níci, kteøí stavìli a uklízeli stánky, instalovali
osvìtlení a aparaturu. Podìkování patøí i paní uèitelce
V. Janèáøové a Z. Vaclíkovi , kteøí s dìtskými sbory
pøipravili adventní zpívání. A samozøejmì
Chrámovému sboru a Jihoèeským rodákùm, kteøí
zahráli a zazpívali koledy pøi rozsvìcení vánoèního
stromu.
Oficiální pøedání vybrané èástky 34 000,- Kè se bude
konat po dohodì se v�emi zúèastnìnými a hlavnì s paní
øeditelkou Charity Kaplice kolem poloviny ledna 2010
v zasedací místnosti v budovì kina. Na tomto setkání se
dozvíte dal�í podrobnosti o plánované èinnosti centra
pro mláde� a v�ichni, kteøí se na trhu podíleli, budou
pozváni.
Tì�íme se , �e na�e pozvání pøijmete a vybrané peníze
urèitì poslou�í dobré vìci.

Hana Rù�ièková, øed. KIC mìsta Vele�ín

Vá�ení, opìt tu máme èas pøedvánoèní, èas rozjímání a bilancí. Nìco se povedlo, nìcoménì a my,
jako Farní charita Vele�ín, se mù�eme s úsmìvem pøipojit k tìm prvním. Na�e èinnost se sice zatím
soustøedí pouze na Tøíkrálovousbírku, ale i z té se rozdalo v tomto roce 34.000,-Kè, a to jen díkyVám.
20.000,-Kè putovalo do vele�ínské poboèky kaplické charity na nákup zaøízení uchovávající teplotu
pøevá�eného jídla. Zbylých 14.000,-Kè bylo na doporuèení øeditelky Diecézní charityMgr. Michaely
Èermákové darováno Oblastní charitì Písek na nákup pomùcek pro seniory. Pro obì charity
pøedstavovala tato èástka významný finanèní dar.

V této chvíli ji� rozhodujeme o pøíjemcích penìz ze Tøíkrálové sbírky 2010, která se bude konat
v sobotu 9. ledna. Pokud byste chtìli být pøi tom a pomoci i jinak ne� finanènì, rádi Vás pøivítáme. Jak
mezi dospìlý doprovod, tak i mezi malé koledníky. V pøípadì zájmu mne kontaktujte na tel.
776178368. Vìøíme, �e Tøíkrálové sbírka 2010 bude minimálnì stejnì úspì�ná jako ta pøede�lá, a to
hlavnì díky Vám v�em. Michaela Kleinová, FCH Vele�ín
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V roce 2009 reprezentanti vele�ínské kynologie zasáhli do dìní v Èeské republice opravdu
významnì.

Na výstavním poli to byla zejména paní Lucie Lieblová, která s vel�teriéry z vlastního chovu
získala tituly Inter�ampion,Èeský �ampion a jiné. S nìmeckými ovèáky se ji� tradiènì daøilo Anree a
Jiøímu Zevlovým, kteøí opakovanì obsazovali pøední místa na oblastních a krajských výstavách.Ètyøi
na�i èlenové na pøedepsaných akcích se svými nìmeckými ovèáky (3) a belgickými ovèáky (2) splnili
podmínky pro zaøazení do chovu.

Na závodech pak ná� klub nejlépe reprezentoval m.s. Martin Pej�a, který se stal Mistrem ÈR
v kategorii IPO 3 a Èeskou republiku úspì�nì reprezentoval na Mistrovství svìta v�ech plemen
i nìmeckých ovèákù. Mezi prvními gratulanty byl Franti�ek Zimek, který na MÈR v roli rozhodèího
posuzoval disciplínu poslu�nost.

V závìru sezony (listopad) se je�tì osm èlenù úèastnilo mezinárodních zkou�ek IPO na na�em
cvièi�ti. O jejich kvalitní pøípravì svìdèí, �e v�ichni uspìli. Nìkteøí z nás se úèastní ukázek
a canisterapeutických akcí pravidelnì v prùbìhu celého roku.

Jako rozhodèí byli v této sezonì delegovániM. Pej�a k posuzováníMÈR stopaøù a
F.Zimek, který je�tì posuzoval MÈR belgických ovèákù disciplínu stopy. A. Zevlová pracuje v Jè.
Výboru KNO a M. Pej�a byl na sjezdu ÈKS zvolen do èela Výcvikové komise.

Vìøím, �e i v pøí�tích letech budou èlenové na�í stabilizované kynologické organizace dosahovat
hodnotných, nejen sportovních výsledkù.

Pøedseda ZKO è 195 Vele�ín, Mgr. Franti�ek Zimek

Mikulá� si na�el cestu i do tìlocvièny Z� na Cvièení pøed�kolních dìtí a V�eobecné gymnastiky.
Nadílka nebyla zadarmo. Ka�dý musel ukázat svou zdatnost a odvahu.

Za SK ASPV cvièitelky J.Voráèková a H.Adámková
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OZNÁMENÍ ØEDITELSTVÍ ZÁKLADNÍ �KOLY VE
VELE�ÍNÌ

Zápis dìtí do 1. tøídy Z� ve Vele�ínì pro �kolní rok 2010/2011 se bude konat
ve dnech

15. ledna 2010 (pátek) 14:00 - 17:00
16. ledna 2010 (sobota) 9:00 - 12:00
v budovì Základní �koly ve Vele�ínì

Rodièe nebo zákonní zástupci dítìte jsou ze zákona povinni dítì, které do záøí
2010 dovr�í �estý rok svého vìku, pøihlásit do �koly. Není-li dítì po dovr�ení
�estého roku vìku tìlesnì nebo du�evnì pøimìøenì vyspìlé, po�ádají rodièe nebo
zákonní zástupci do 31. 5. 2010 o odklad �kolní docházky o jeden �kolní rok. Øeditel
�koly o odkladu rozhodne na základì odborného posouzení (odborný lékaø nebo
pedagogicko psychologická poradna). K zápisu se dostaví i dìti po loòském
odkladu �kolní docházky.

Rodièe, kteøí pøijdou s dítìtem k zápisu s sebou pøinesou:
- vyplnìný dotazník pro rodièe, rodný list dítìte a obèanský prùkaz

- rodièe, kteøí dotazník nemají, tento vyplní pøi zápisu
Øeditelství Z� Vele�ín
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(HLAVNÍ KULTURNÍ AKCE
JSOU OPÌT UVEDENY VE
VLO�ENÉ PØÍLOZE TOHO
ZPRAVODAJE)

Oznamujemev�emznámýma
pøátelùm, �e v únoru se koná
Muzikantský ples.
Do diáøe si zapi�te 20. února,
hraje Obzor, vstupenka 130,-
Kè a jako v�dy bohatý
program a tombola.

Tì�í se chrámový sbor
Vele�ín

Vá�ení pøátelé cestování,
toulání, dálek vábení... ale
i dobrého posezení
u zajímavých promítání !
Stalo se ji� tradicí, �e Vás
v tento èas oslovuji a zvu na
cestovatelská promítání, se
kterými pøijí�díme
opakovanìvmìsících leden �
bøezen do Va�eho mìsta.
Díky skvìlé spolupráci se
zástupci Vele�ína, peèujícími

o kulturu ve mìstì se Vám s mými hosty,
profesionálními prùvodci, cestovateli
a pøíle�itostnými dobrodruhy, pokusíme zpøíjemnit
tmavé zimní veèery toulánímse po na�í Zemìkouli.
Nenechte si urèitì ujít jistì atraktivní program,
který uvádím ní�e. Ke ka�dému z veèerù se ve
Zpravodaji je�tì vrátím podrobnìji v následujících
mìsících.
Nyní tedy : LAPONSKO, POSLEDNÍ
DIVOÈINAEVROPY
Pro na�eho prvního hosta Michaela
STANOVSKÉHO je sever Evropy, Severské státy,
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Nordické zemì, Skandinávie obrovská
�ivotní láska, v poslední dobì necestuje
skoro jinam. Buï sólo nebo jako pravá ruka
ochranáøù a pøírodovìdcù èi s autobusem
plným klientù coby prùvodce brnìnské cest.
kanceláøe KUDRNA. Aby byl kruh uzavøen,
o v�e se dìlí jako �éfredaktor Severských
listù.
... na severu Evropy, tam kde konèí Finsko
a �védsko, kde u� je jenom Norsko a Rusko,
tam se rozkládá laponská zemì. Ov�em
Laponsko je i kousek ji�nìji. Øíká se, �e
Laponsko je v�ude, kde �ijí Sámové. Dneska
tak od polárního kruhu na sever. Døív
i ji�nìji�Kdybyste nevìdìli, kdo jsou
Sámové, tak vìzte, �e to jsou obyèejní
Laponci. Oni na toho Laponce ale sly�í je�tì
ménì rádi, ne� Romové na Cikány. Kdysi je
tak nazývali �védové, proto�e chodili
v kù�ích a rùznì záplatovaných�atech, a� jim
to pøipadalo smì�né. Lapp je ve �véd�tinì
nìco jako záplata. Ve slovníku pí�í, �e to je
také �Laponec (hanl.)�. To �hanl.� si mohli
odpustit. Laponec je v�dycky hanlivì :-)
Mari Boine, známá norská sámská zpìvaèka

a bojovnice za sámskou svébytnost k tomu kdysi poznamenala: �My jsme se odjak�iva nazývali
Sámové. Za Laponce nás oznaèují ostatní lidé. V�dy to znamenalo, �e jsme lidé druhé kategorie,mìlo
to pro nás urá�livý nádech.�
Jen o Sámech by se dalo psát dlouho, svérázné a zajímavé etnikum. Ale to bych Vás pøipravil
o autenticitu výpovìdi na�eho hosta. Rádi se s Vámi o v�e podìlíme 19.1. 2010 v 18 hod. v kinì
PROGRAMNA LEDEN � BØEZEN 2010 : KIC - VELE�ÍN , od 18 hod.
19. 1. Laponsko, poslední divoèina Evropy � Michael Stanovský
16. 2. Tibet � Dana Rù�ièková
16. 3. TØI ROKYNa kole kolem Svìta - Lucie Kovaøíková a Michal Jon

Jaroslav ZEMAN
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